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Færgekontaktudvalgsmøde 

Mandag den 13. maj 2025 klokken 12.00 i Orø bådelaug - Rød stue 
 
Navn Bestyrelse Deltager Deltager 

ikke 

Kåre Hendriksen 
(KH) 

Formand – repr. Orø Lokalforum X  

Bjarne Søeborg 
(BS) 

Næstformand – repr. Orø bådelaug  X 

Henrik Persson 
(HP) 

repr. Borgerne på Orø X  

Knud Ahm (KA) repr. Orø Beboerforening X  

Rasmus Back 
Jensen (RBJ) 

Overfartsleder Orø-Holbæk X  

Michael Kousted 
(MK) 

Direktør Østre Færge X  

Kenni Jørgensen 
(KJ) 

repr. Borgerne på Orø  X 

Birgit Kauffmann 
(bika) 

Sekretær – repr. Orøkontor X  

 

Dagsorden 

1) Indkommende post 
2) Tilbagemelding fra Østre Færge 
a) Betalingsanlæg 
b) Øvrig tilbagemelding 
3) Tilbagemelding fra Færgefarten Orø-Holbæk 
a) Aflysninger og forsinkelser - informationstavle på havnen 
d) Billetpris for knallerter  
4) Tilbagemelding fra Knud Ahm vedr. Sammenslutningen af småøer vedr. 
5) Billetsamarbejde mellem færgerne 
6) Beredskab – flytning af beredskabet til Østre færge – herunder dialog med Regionen 
7) Eventuelt 
 

Dagsorden Noter 

Indkommen post Færgekontaktudvalget har ikke modtaget noget post. 

Tilbagemelding fra Østre 
færge 

 

 

 

 

a)Betalingsanlæg: 
Østre færge har netop fået tilladelse til den endelige opfyldning af vej.  

 
Trafikstyrelsen har påpeget, at den gennemførte udvidelse mod nord ikke er lovlig, så 
Østre færge afventer svar fra Kystdirektoratet, om de kræver, at noget af nordsiden 
fjernes. 

 
Der vil blive ført en vandledning oppe fra den gule gård og ned til toilet, og 
spildevandet håndteres i et lille renseanlæg. Når opfyldningen er færdig, begynder de 
at etablere betalingsanlægget. 
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b) Øvrig tilbagemelding: 
Der arbejdes stadig med nye motorer til færgen. Tirsdag i uge 21 ligger den store 
færge stille, fordi der kommer mekanikere fra Lyngaa for at tilslutte styresystemet på 
den nye motor. Efter 14 dages virke, monteres den anden motor. Dette gøres i drift. 
 
Der er ansat en ny mand, der gradvis skal overtage det arbejde, som Benny nu 
varetager. Benny er 70 og vil trappe ned. 
 

Tilbagemelding fra 
Færgefarten Orø-
Holbæk 

a) a) Aflysninger og forsinkelser - informationstavle på havnen: 
b) Der er indhentet tilbud.  
c) Det forventes ikke, at skærm opsættes før starten af 2026. SMS-kæden benyttes alene 

indtil da.  
d) Skærm planlægges at placeres på facaden af venteskuret på Holbæk havn. 

 
e) b) Billetpris for knallerter: 

Der skal komme en officiel henvendelse fra Lokalforum til politikerne om, at 
fastboende med frikort kan få deres knallert gratis med. 
  

Tilbagemelding fra KA 

vedr. Sammenslutningen 

af småøer  

Der har været generalforsamling i Sammenslutningen af småøer, hvor færger har 
været et centralt punkt. Der er meget store forskelle mellem sammenslutningens 
medlemmer på færgeniveauet. 
 
Sammenslutningen har fået udarbejdet en rapport om færgefarten til alle øerne. 

 
Østre Færge har sendt kommentar om, at det er ærgerligt, at Østre færge ikke indgår i 
rapporten som andet end et bilag. 

 
Rapporten bibringer ikke meget nyt. Vi tager den til efterretning. 

 
Postloven vil få konsekvenser for alle småøerne, fordi der ikke længere er krav om 
postomdeling. Det gælder dog ikke for øer med over 1.000 indbyggere, så aktuelt 
betyder det ikke noget for Orø. 
 

Billetsamarbejde 

mellem færgerne  

Der arbejdes fortsat på, at billetsamarbejdet fungerer allerede nu fra sommer. 
Alternativt kommer det til at fungere fra årsskiftet. 
 

Beredskab – flytning af 
beredskabet til Østre 
færge – herunder dialog 
med Regionen  
 

Regionen spænder ben for, at beredskabet flyttes. 
 

Hvis der skal ske mere, skal Lokalforum rejse sagen politisk.  
 

Holbæk færgen er nødt til at etablere et vagthold om natten som kan overtage 
sejladsen om dagen, hvis der har været sejlads om natten. Det koster en kvart mio. 
 
Politi og Brand vil gerne have en aftale med Østre Færge, men på grund af 
igangværende drøftelser med Regionen vil MK ikke undergrave disse drøftelser. 
”Østre Færge sejler når de ringer”. 
 

Eventuelt Færgen Sølager – Kulhuse er stadig ikke i drift.  
Overfarten har været i udbud, hvor vinderen pt. ikke er kontaktbar.  
Frederikssund kommune har kontakt til nr. 2 i udbuddet og det er muligt, at det kan 
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føre noget godt med sig. Det vil muliggøre, at fællesbillet til de fire færger 
genetableres. 
 

Næste møde Mandag den 15/9 2025 kl. 12.00 i Orø Bådelaug. 

 


